
Møde 29. april 2024 i De Frivilliges Hus 
mellem Viborg Kommunes Ældreråd og 
repræsentanter fra Ældre Sagen 
Formål: at undersøge mulighederne for et fremtidigt samarbejde. 

Ældrerådets formand, Annette Kløjgaard, bød velkommen, og derefter var der en hurtig 
præsentationsrunde. Næstformand Martin Ditlevsen orienterede om Ældrerådets gode samarbejde 
med forvaltningen og politikerne i kommunen og fremførte, at også et samarbejde med Ældre 
Sagen var ønsket. Fx kunne der samarbejdes om et borgermøde, og Ældre Sagen kunne medvirke til 
at udbrede kendskabet til Ældrerådet. 
Der var forslag om: 

* et fællesarrangement efter sommerferien om den nye ældrelov 
* borgermøde (kaffe/kage) for at synliggøre forskellen på Ældre Sagen og Ældrerådet, som mange 

forveksler 
* forskellige boligformer for ældre 
* forskelle på frivillige og ansatte 
* forskelle på private og friplejehjem 

Forslag om også at inddrage Faglige Seniorer og Danske Seniorer i samarbejdet. 

Et par arrangementer i nærmeste fremtid, hvor både Ældre Sagen og Ældrerådet deltager: 

Seniorfolkemødet (Ældre Sagen og Ældrerådet deltager med hver sin stand) 

Hedens dag (Kun Ældre Sagen deltager) 

Ældre Sagens koordinationsudvalg i Viborg Kommune er sammensat således: 

Fjends-Karup 2 medlemmer 
Møldrup: 2 medlemmer 
Bjerringbro: 2 medlemmer 
Tjele: 2 medlemmer 
Viborg: 2 medlemmer 

Vi aftalte, at Ældre Sagen skal være initiativtager til et fælles møde fx i september og komme med 
forslag til indehold. 
   +++++ 

Herefter afholdt Ældrerådet møde i eget regi. 
Der var holdninger til, at Ældrerådet bruger for meget tid på møderne på passiv lytning til 
information fra fx omsorgschefen. Man kunne eventuelt nedsætte mindre arbejdsgrupper. 
Tilfredshed med, at der nu etableres samarbejde med Ældre Sagen. 



Vigtigt også med dialog med både forvaltning og politikere. 
Mere tid til interne drøftelser af konkrete emner som fx frivillige visitationsregler. 
Også madkøkkener blev nævnt. Hvordan bredes kendskab til den mulighed ud til alle? 

Vigtigt, at vores holdninger formidles til det politiske system. 
Ældrerådet afholder i øjeblikket to møder med Ældre- og Aktivitetsudvalget og to møder med 
Teknisk Udvalg om året. Herudover er 1-2 møder med Socialudvalget ønskligt. 

Ældrerådet vil for resten af perioden have følgende fokuspunkter: 

Visitationsregler specielt for: 
Plejehjemspladser 
Hjælpemidler 
Praktisk hjælp i hjemmet. 

Herefter blev Ældrerådet præsenteret for Socialkompasset: www.socialkompas.dk af De Frivillige 

Hus’ leder. 

190 tilknyttede foreninger 
30 tilknyttede kommuner  
35.000 besøgende i 2023 
45.000 besøgende forventes i 2024 
230 aktiviteter 

Der er ingen visiterede tilbud på portalen. Alle kan selv lægge noget op, hvis de er oprettet som 

brugere. 

Tilbuddet er snart klar til at blive markedsført. 

http://www.socialkompas.dk/

